
               Z   p   r   a   v   o   d   a   j 
------------------------------------------------------------------------------------- 

Obec Skalička                             č. 18 prosinec 2008            
    

Vážení obyvatelé naší obce, 
zdá se to až neuvěřitelné jak, ten čas rychle letí! Máme za sebou již třetí 

adventní neděli a Vánoce a konec roku se nezadržitelně blíží. Opět budeme 
bilancovat jaký, pro nás byl a co  ten nový rok 2009 přinese. 

Zastupitelstvo má již za sebou polovinu svého volebního období, a také 
bilancuje, zda „ty“ úkoly, které mělo ve svém volebním programu plní či 
nikoliv. Nechci  se přiklánět ani k jedné variantě, protože nejlépe danou situaci 
zhodnotíte právě Vy občané této obce. Pravdou  ale je, že tento rok byl hodně 
hektický a také se uskutečnilo poměrně hodně akcí a vyčerpalo také hodně 
financí. O akcích Vás průběžně informuji v předešlých číslech zpravodaje. 
Poslední z akcí tohoto roku, která se překlene do roku příštího je zateplení, 
výměna oken, dveří a nová střecha na budově školy na kterou jsme dostali 
dotace z Operačního programu životního prostředí. Počasí nám docela přeje a 
tak nyní  již můžete zhlédnout novou střechu na obou budovách, zateplení a také 
barevné provedení fasády, na které jsme se dlouho nemohli domluvit. Snad jsme 
vybrali spolu s vedením školy dobře a děti budou tuto naši školičku rády 
navštěvovat. 

Akce, která snad už byla opravdu  poslední, bylo vybudování příjezdové 
komunikace ke stavebním parcelám. Po novém roce nás čeká její dokončení.  

Pro příští rok budeme pokračovat v zateplování budovy školy, 
rekonstruovat střechy na přístavcích sokolovny, na kterou jsme dostali dotace z 
programu Leader, podáme žádost do programu POV na rekonstrukci obecního 
úřadu do budovy školy a také podáme žádost o dotaci na rekonstrukci školní 
zahrady. Budeme čekat zda nám bude přidělena dotace na opravu spadlé 
hřbitovní zdi, demolovat sklad „Šubrtovo“ a také možná sázet nové stromky v 
lokalitě u Bečvy po větrné smršti, která se tam v létě přehnala. Úkolů máme 
poměrně hodně, teď jen pevné nervy při dotačních titulech protože je to vždy 
sázka do loterie a budeme potřebovat taky trochu toho štěstíčka. 

Na závěr mi dovolte, abych poděkovala všem,  kteří po celý rok pomáhali 
při kulturních, sportovních či společenských akcích, zastupitelstvu, že to se 
mnou ještě vydrželo a také celému pedagogickému sboru za dobrou spolupráci. 

Všem občanům přeji, aby byly pro Vás vánoční svátky příjemným 
zastavením, abyste načerpali mnoho radostí do života a měli sílu překonat 
všechny překážky, které Vám nastávající rok přinese do cesty. 
                                                                             Kočnarová Petra - starostka 



Informace z Obecního úřaduInformace z Obecního úřaduInformace z Obecního úřaduInformace z Obecního úřadu    
 
− upozorňujeme občany, kteří ještě nemají vyřízeny pohledávky vůči obci, 

které se týkají poplatku za komunální odpad, popřípadě ještě nezaplacené 
stočné a psa, aby tak neprodleně učinili. Vystavují se tak riziku předání této 
věci exekutorskému úřadu. Poplatek za svoz komunálního odpadu ve výši 
370 Kč byl splatný k 31.8.2008 a poplatek za stočné a psa k 31.5.2008.  

− Vodovody a kanalizace Přerov  upravují cenu vodného od 1.1.2009 na částku 
ve výši 34,- Kč včetně DPH 
 

 
 
 

 
Odpadové hospodářstvíOdpadové hospodářstvíOdpadové hospodářstvíOdpadové hospodářství    

 
Sběr a svoz komunálního odpadu 

prosinec-duben 
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� obec získala další čtyři kontejnery na tříděný odpad z dotací, které jsou 

umístěny na horním konci a u obchodu.  Prosíme občany, aby odpad třídili 
podle jednotlivých kontejnerů a nezanechávali plné pytle s odpadem u 
těchto kontejnerů. Tyto naplněné pytle jsou pak roztrhány psy a odpad se 
válí po vesnici. 

� Tetrapakové obaly budou i příští rok sváženy čtvrtletně. Prosíme občany, 
aby do těchto pytlů opravdu dávali jen obaly od tetrapaků. Našly se 
takové pytle, kde byly plasty, sáčky kelímky od jogurtů, aj. Do těchto 
pytlů patří jen obaly od mléka, vína, džusů, fruk, apod. Pro příští rok 
zvažujeme možnost dokoupit kontejnery právě na tyto tetrapakové obaly. 

  



Usnesení 
ze schůze mimořádného  zastupitelstva obce Skalička 

konané dne 6. října  2008 
v salónku hospodky u Bagarů 

------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 

Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 
 
- kontrolu minulého usnesení 
 - informace starostky 
 
 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
 
48/ZO-2008 – firmu NVB-servis, s.r.o. Holešov na realizaci 
                        vybudování provizorní komunikace v nové lokalitě  
                        27 RD dle předloženého rozpočtu 
49/ZO-2008 – žádost p. Červeka o finanční pomoc ve výši  
                        15 000,- Kč na opravu poškozeného větrného mlýna  
                        ve Skaličce dle předložené žádosti 
 
 
Zastupitelstvo obce neschvaluje: 
 
1/ZO-2008 – výstavbu suchého poldru Teplice 
 
 
ZO pověřuje starostku 
 
− řešit připomínky z dnešního jednání 
 
 
 
 

H a d a š   Svatopluk     K o č n a r o v á   Petra 
      místostarosta                starostka 

 
 

 



Usnesení 
ze schůze zastupitelstva obce Skalička 

konané dne 10. září  2008 
v salónku hospůdky u Bagarů 

------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Zastupitelstvo obce po projednání vzalo na vědomí: 
 
- kontrolu minulého usnesení 
- informaci starostky 
- připomínky občanů a zastupitelů k výstavbě suchého poldru 
- svolání mimořádné schůze zastupitelstva obce (první týden v říjnu)  
- vyhodnocení dotazníků k výstavbě suchého poldru a zaujmutí stanoviska k této 
  výstavbě 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
 
33/ZO-2008 – rozpočtové opatření č. 3/08 dle předloženého návrhu 
34/ZO-2008 – smlouvu v rámci grantového programu regionu Hranicko  
                        na akci „Vánoční výstava našich babiček“ dle předloženého 
                        návrhu 
35/ZO-2008 – vyhlášení záměru na prodej budovy a přilehlé zahrady 
                        na parc. č. 391,392 v k.ú. Skalička dle předloženého návrhu 
36/ZO-208 –   prodej vodovodu  v lokalitě k větrnému mlýnu v délce  
                        161 m a prodej vodovodu v lokalitě 27 RD v délce 607,3 m 
                        VaK Přerov, a.s. Cena díla bude stanovena dle celkového 
                        odběru v dané lokalitě (10% - 40% z celkové ceny díla) 
37/ZO-2008 – smlouvu o dílo  č. 200821130043 mezi Obcí Skaličkou  
                        a PSS Přerovskou stavební, a.s. na realizaci zateplení  
                        a stavebních úprav na budově ZŠ a MŠ Skalička v celkové 
                       výši 8 969 988,35 Kč dle předloženého návrhu. 
38/ZO-2008 – prodej části parcely č. 350/1 v k.ú. Skalička u Hranic panu 
                       Petrovi Černochovi, Hranice za cenu 55,-  Kč/m2, celková 
                        výměra bude stanovena dle předloženého geometrického 
                        plánu. 
39/ZO-2008 – finanční příspěvek ve výši 7 000,- Kč Trampskému sdružení 
                        Skalička na pořádání 16. ročníku Festivalu trampských písní 
40/ZO-2008 – žádost o zproštění placení za nezletilých klientek v počtu 15 
                        za odvoz svozu komunálního odpadu 
41/ZO-2008 – revokaci usnesení č. 89/ZO-2008 
42/ZO-2008 – žádost p. Buzinise o navrácení pozemku p.č. 518/109  
                       obci Skalička 



 
43/ZO-2008 – prodej p.č. 518/109 panu Haisovi Davidovi za cenu  
                       270,- Kč/m2. K této ceně bude připočítána přípojka NN  
                       ve výši 12 500,- Kč a vodovodní a kanalizační přípojka  
                       ve výši 17 200,- Kč 
44/ZO-2008 – návrh smlouvy o smlouvě budoucí sepsaná mezi 
                        p. Bagarem Martinem a obcí Skalička na parc. č. 518/11  
                       za cenu 85,- Kč/m2 dle předloženého návrhu 
45/ZO-2008 – návrh smlouvy o pronájmu plynárenského zařízení mezi 
                        obcí Skalička a SMP Net, s.r.o. Ostrava dle předloženého 
                        návrhu se zapracováním připomínek 
46/ZO-2008 – předloženou nabídku na zpracování projektové 
                       dokumentace na akci „Náves v obci“ dle předloženého 
                       návrhu. Zpracovateli budou ing. arch. Malý a ing. Brzák 
47/ZO-2008 – rozdělení hospodářského výsledku ZŠ a MŠ Skalička  
                        za rok 2007 ve výši 289.879,27 dle předloženého návrhu. 
 
 
 
ZO pověřuje starostku obce 
 
− k podpisu kupních  a budoucích smluv, které se projednaly a schválily dne 

10.9.2008 
− řešit připomínky z dnešního jednání 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                Svatopluk Hadaš                                     Petra Kočnarová 

              místostarosta                                                starostka 
 
 



Kulturní akce  Leden - Březen 
 
Leden 
10.1.2009 – šachový turnaj mládeže – Grand Prix – sokolovna Skalička 
23.1.2009 – ples TJ sokol Skalička – sokolovna Skalička  
 
Únor 
  7.2.2009 – dětský  maškarní karneval – sokolovna Skalička 
14.2.2009 – vodění medvěda  
21.2.2009 – pochovávání basy – sokolovna Skalička 
 
Březen 
  7.3.2009 – Divadlo  TJ Dřevohostice  
 
 

Kulturní akce které prob ěhly v měsících září-prosinec 2008 
 
Září 
12.-14. 9. 2008 – tradiční festival Trampských písní 
20.9.2008 – ukončení cyklistické sezóny  - akce pořádána za účasti 
Mikroregionu Hranicko, počasí nám moc nepřálo, ale měli jsme možnost 
zhlédnout pestrý a kvalitní program v podání našich nejmenších dětí pod 
vedením J. Bagarové, akrobatické ukázky na kolech, a další 
Říjen 
4.10.2008 – Open Moravská brána- šachový turnaj 
25.-26.10.2008 – Skaličské hody – na tuto akci jsme si mysleli, že budeme 
dostatečně připraveni, a že nás nic nezaskočí. Opak byl pravdou, byly zabiti dva 
vepři a vyrobeno daleko víc výrobků než loni, ale  už kolem poledne jsme 
pomalu neměli co nabízet  a někteří návštěvníci odcházeli s nepořízenou. Naším 
úkolem je pro příští rok se polepšit, aby byli spokojeni všichni návštěvníci.  
Listopad 
8.11.2008 – Beseda se seniory – účast na této akci se rok od roku zvyšuje a to je 
naším potěšením. Pro seniory byl připraven bohatý program v podání dětí z 
mateřské školky, žáků ze školy a také nejmenší dětičky pod vedení J. Bagarové. 
K tanci a poslechu hrála hudba Akord Zašová a překvapením večera bylo 
vystoupení Maxim Turbulenc v podání kulturní komise. 
Prosinec 
12.-14.12.2008 – Vánoční výstava – tato akce byla podpořena z Grantového 
programu Mikroregionu Hranicko, po celé tři dny se vystřídalo několik 
řemeslníků, aby předvedli a mnohé naučili,  jak děti tak i dospělé návštěvníky. 
Na této akci odhadujeme účast po celé tři dny cca 700 návštěvníků. 



Novodobá historie r.1960Novodobá historie r.1960Novodobá historie r.1960Novodobá historie r.1960    
    

 Správa obce v r. 1960 pracovala ve složení: předseda Ivan František, 
místopředseda Karel Humplík, tajemník Juráň Jaroslav a členové rady Květoslav 
Foltýnek, František Pavlík a Eduard Krasňák. 
 12. června 1960 se konaly volby do MNV, ONV, KNV a Národního 
shromáždění. Občané volili na 100% důstojným způsobem a kromě zvoleného 
MNV byl do ONV zvolen předseda našeho družstva František Vrba. Na 
ustavujícím zasedání MNV byly ustanoveny tyto komise. Finanční a plánovací: 
předseda Icela Ferdinand , členové Juráň Jaroslav a Hadaš Jiří. Komise pro 
výstavbu a zvelebení, kterou tvořili: předseda Novosad Josef a členové Icela 
Ferdinand, Porubský Antonín, Janda Antonín, Mrhal Stanislav a Tomečka 
Oldřich. V komisi zdravotní, sociální a bytové pracovali: předseda Ovčáčík 
František a členové Zdražilová Marie, Vrba František a Andrys Josef. Komise 
školská a kulturní pracovala ve složení: předseda Zdražilová Marie a členové 
Foltýnková Marie, Prostředníková Zdenka, Andrys Stanislav, Hadašová Jiřina a 
Hadašová Ludmila. Komise pro ochranu veřejného pořádku ve složení: předseda 
Porubský Antonín a členové Cifr Ladislav, Nagy Jan a Šrámek Karel. Komise 
trestní pracovala ve složení: předseda Karel Humplík a členové Ivan František, 
Eduard Krasňák, Hadaš Jiří a Hradil Jindřich. Zvolení členové komisí se podílejí 
spolu s poslanci MNV na zlepšení společenského života v naší obci. 
 V obci funguje pouze jediná strana a to KSČ, jejímž předsedou je 
traťmistr ČSD Josef Baštán. Tato strana pohlíží na všechno dění v obci a pečuje 
o to, aby jak MNV, tak i ostatní složky pracovaly dle směrnic strany a vlády. 
V obci také pracují masové organizace. Svaz československé mládeže má 24 
členů a předsedou je Božena Stržínková. Svaz čs. sovětského přátelství řídí 
předseda František Smolka. Tento svaz pořádá pravidelně jednu přednášku za 
rok. ČSPO vede předseda Václav Juráň a technický velitel Porubský Antonín. 
Pravidelně cvičí v požární zbrojnici a během žní konají povinné noční hlídky, 
aby zabránili vzniku požáru. Výbor žen vede Marie Macečková a spolupracují 
s MNV a hlavně při rodičovském sdružení ve škole. Nejpočetnější složkou je 
ČSTV, která má 84 členů. Starostou je Humplík Karel, náměstek Eduard 
Krasňák, cvičitelka Jana Tomečková a cvičitelka školních dětí učitelka Marie 
Folktýnková. 
Výstavba obce: během roku byly založeny dvě vodní nádrže v obci, dále byla 
provedena přestavba záchodů ve škole, dostavba čekárny ČSAD, oprava 
mateřské školky, elektrifikace domu č. 77 a konečně dlouho očekávaná údržba 
štěrkem místních komunikací. Celkové výdaje na všechny opravy činili 23.000,- 
Kč. 
Poměry lidopisné: V naší obci žije 534 obyvatel, z toho 109 bydlí v Ústavu soc. 
péče a 127 je členů JZD. V roce 1960 se narodili: Antonín Porubský, Ilona 
Jevčáková, Jiří Volek, Otakar Smolka, Karla Burianová, Jaroslava Pavlíková, 
Drahomíra Stržínková, Antonín Janda a Zdeňka Tvrdoňová. Během roku se  



oženili nebo vdaly: Anna Kubešová a Josef Masařík z Kelče, Věra Vašinová se 
Zdeňkem Kubecem z Hradce Králové, František Volek s Annou Vaněčkovou 
z Loučky, Josef Červek se Zdenkou Schovánkovou v Velkých Losin a Miroslav 
Kočnar s Růženou Ferrovou z Uničova. Během roku také zemřeli: Richard 
Kubeša 80 let, František Přikryl 78 let, Anežka Humplíková 78 let a Alfons 
Kubeša 60 let. 
 V průběhu roku se v obci konalo  7 tanečních zábav a celkově 32 
osvětových podniků, kterých se zúčastnilo celkem 2922 osob. 
 V běžném roce bylo počasí u nás více deštivé a méně příznivé pro 
zemědělce. Hlavně při sušení sena a při žních. Nad naším JZD mělo patronát 
Vyšší vojenské dělostřelecké učiliště z Hranic a právě vojáci z učiliště velmi 
pomohli při nepříznivém počasí zvláště při žních. I přes nepřízeň počasí se 
našemu JZD vcelku vedlo velmi dobře a bylo vyhodnoceno jako nejlepší 
v živočišné výrobě a od ONV obdrželo putovní vlajku, za což patří dík vedení 
družstva, jakož i všem družstevníkům, kteří se o to svou poctivou prací 
zasloužili!. 
 
 

    

Vánoční výstava- děti zkoušely své umění 
    



Zájezd do BudapeštiZájezd do BudapeštiZájezd do BudapeštiZájezd do Budapešti    
    

Sobota 6.12.2008 byla pro ty, kteří se rozhodli zavítat do hlavního města 
Maďarska, jiná než ostatní. Museli vstávat minimálně ve 3 hodiny ráno, jelikož 
odjezd ze Skaličky byl o hodinu později. Na dolní zastávce jsme se sešli všichni 
naladěni optimismem a chutí poznat něco  z kultury a zajímavostí jiné země. 
Cesta  docela rychle ubíhala a díky znalostí paní průvodkyně jsme po cestě 
poznali řadu zajímavostí. Do Budapešti jsme dorazili v 11 hodin a začali jsme 
návštěvou největší církevní stavby tohoto města baziliky sv. Štěpána s ostatky  
ruky pravice prvního uherského krále. Za poplatek 100 forintů jsme měli 
možnost tuto ruku vidět osvětlenou. Dále jsme pokračovali  a prohlíželi tyto 
kulturní památky: Budínský hrad, Citadelu, Milénium, Hradní čtvrť, která je 
nejvýznačnějším  národním památkovým komplexem v celém státě, Rybářskou 
baštu, kde v její bezprostřední blízkostí stojí hotel Hilton, který získal titul 
„Hotel roku“ a jeho terasa a kavárna jsou v létě vyhledávanými místy 
odpočinku. Projížděli jsme několikrát nejstarším Řetězovým mostem, který 
hlídají na každé straně dva obrovští lvi.  Projížděli jsme také Andrássyho třídu, 
pod kterou vede nejstarší metro v Evropě. Její stanice jsou zachovány ve 
stejném stylu jako před 130 lety.  

Ale samozřejmě jsme jenom nejezdili v autobuse U každé památky jsme 
měli rozchod nebo jsme mohli jít s paní průvodkyní, která nám výklad k 
jednotlivé památce ještě více umocnila. Hodně památek v Budapešti bylo po 
válce zničeno, to ale dnes nepoznáte, jelikož jsou opraveny a znovu postaveny 
podle původních projektů.  V okolí památek je vždy čisto, upraveno a i samotné 
památky jsou čas od času čištěny, jelikož jsou z pískovce. Odpoledne patřilo 
vánočním trhům a nákupům místních specialit. Okolo šesté hodiny jsme se 
vraceli „doslova“ nabití informacemi o této zemi, unavení a všichni jsme se 
těšili na šťastný návrat domů. Tento předvánoční zájezd byl poněkud netradiční, 
jelikož je zvykem navštěvovat hlavně vánoční Vídeň nebo Prahu, ale myslím si, 
že ten kdo se tohoto zájezdu zúčastnil byl spokojen. 
PS: budu sbírat náměty na příští vánoční zájezd. 
 
                                                                                                                Kočnarová Petra 
 

 



Budapešť 2008 -  Pomník Millenia s archandělem Gabrielem 
 
 
 

PoděkováníPoděkováníPoděkováníPoděkování    
    

Jménem zastupitelstva obce a také jménem svým, bych chtěla poděkovat 
místnímu hasičskému sboru za profesionální přístup při zásahu na objektu 
hospodářské budovy manželů Váňových. Je dobré vědět, že máme v obci tak 
šikovné hasiče. 

Další poděkování patří manželům Šustkovým, kteří se vzorně starali o 
naši sokolovnu. Tuto činnost budou mít ukončenou k 31.12.2008. Jen chci 
podotknout na vysvětlenou, že z důvodů přiznání dotace na budovu sokolovny 
budeme vytvářet v rámci tohoto programu  nové pracovní místo na plný úvazek 
po dobu minimálně 5 let. Žádný jiný důvod ukončení činnosti manželů 
Šustkových nebyl! 

A poslední poděkování patří všem, kteří se podíleli na II. Vánoční 
výstavě. Děkuji všem, kteří byli ochotní nám zapůjčit ze svých domácností 
jakékoliv vánoční dekorace, Betlémy, svícny a jiné vzácnosti, jsme rádi že se 
nám toho tolik sešlo. Hlavní poděkování patří paní Evě Cifrové, která se největší 
měrou na této výstavě podílela a tuto výstavu chystala  a vymýšlela různé 
nápady dlouho dopředu. Budeme se těšit na další ročníky 

. 
 
    
                                                                                                  starostka                                                                                                                                    

Navštívení Azylového domu pro matky s dětmi Navštívení Azylového domu pro matky s dětmi Navštívení Azylového domu pro matky s dětmi Navštívení Azylového domu pro matky s dětmi     



ve Valašském Meziříčíve Valašském Meziříčíve Valašském Meziříčíve Valašském Meziříčí    
 

  

 
Dne 17.12.2008 jsem spolu s paní Cifrovou Evou jela do Valašského 
Meziříčí předat dárečky, které jste přinesli na vánoční výstavu určené pro 
azylový dům. Dárečků se sešlo na první ročník poměrně hodně a v azylovém 
domě byli příjemně překvapeni. Nečekali, že by si je někdo oslovil a uspořádal 
pro ně takovou to sbírku. Měly jsme možnost si prohlédnout prostory tohoto 
domu,  zjistily jsme, že mají kapacitu pro 12 maminek, že každá má svůj pokoj s 
kuchyňkou a sociálním zařízením a že v současné době mají jedno místo volné. 
Maminky jsou ze širokého okolí, které žily buď ve špatném sociálním zázemí, 
nebo prožily domácí násilí, nebo potřebují na nějakou dobu vyřešit bydlení. 
Samozřejmě v tomto domě je nastaven režim, který se musí dodržovat, jinak 
hrozí vyloučení. Paní vedoucí zařízení Bc. Naďa Gilarová nám tyto informace 
ráda poskytla. Pod tímto článkem bude uvedena adresa a kontakty, kdyby je 
někdo chtěl využít. 

Máme za úkol předat poděkování všem , kteří přispěli nějakým dárečkem 
pro tento azylový dům a budou se těšit na další spolupráci. 
                                                                                           starostka 
Adresa: 
Azylový dům pro matky s dětmi 
Kpt. Zavadila 1345 
Valašské Meziříčí 
tel. 571 616 657 
email: azyldům.valmez@caritas.cz 
vedoucí zařízení: Bc. Naďa Gilarová 
 
 
 
 



 

MED PŘÍMO OD 
VČELAŘE 

 
Jaroslav Juráň ml. 

 
Skalička 167, 753 52 

tel.: 604 63 94 06 
 

Prodávám med květový, smíšený, lipový a pastový. Je balený po 1 kg  
5 kg nebo dárkové balení. 

Med je balen vždy do nové a čisté sklenice s twist uzávěrem nebo 
plastovým víčkem. 

Sklenice je opatřena etiketou a přiloženým letákem o medu. 
 

Vem si medu maličko, budeš jako sluníčko                              
A teď včelaři ze SkaličkyA teď včelaři ze SkaličkyA teď včelaři ze SkaličkyA teď včelaři ze Skaličky    

    
Včelaři ze Skaličky patří pod základní organizaci (ZO) Hranice. V roce 

2008 v obci Skalička včelaří 9 včelařů s celkovým počtem 110 včelstev, která 
jsou umístěna na pevných stanovištích (včelíny, včelnice) a 2 kočovné vozy. 
S těmi se pravidelně kočuje 2-3x během roku za zdrojem snůšky. Tj. opylování 



zemědělských plodin a ovocných sadů-stromů v okolí obce Skalička a některých 
okrajově přilehlých obcí. 

Je nutné a důležité zdůraznit rostoucí význam včel při opylování rostlin a 
jejich zásadní podíl na výnosech kulturních plodin a ovoce. Při celostátním a 
celoevropském úbytku včel a včelařů se snažíme v obci udržet a navýšit počet 
včel a zachovat tak včelařskou tradici, což se nám zatím daří. 

Včelstva v obci máme podle veterinárního vyšetření zdravá, což dokazuje, 
že včelaři se svých včel hledí a řádně je ošetří proti nemocem, kterým se zatím 
úspěšně vyhýbáme. Je proto nutné včely na podzim řádně a komisionálně ošetřit 
a připravit do dalšího roku. Abychom měli včely silné a hlavně zdravé. 
Snahou každého dobrého včelaře je mít nejen dobré výnosy, ale především 
zdravá včelstva, což vyžaduje nejen mnoho práce, ale i velké náklady na obnovu 
zařízení. Tj. nové úly, rámky, medomety, nádoby atd. a vybavení včelínů a 
kočovných vozů a jejich provoz. 

V jarním a letním období je ve včelách nejvíce práce. Kdy se na jaře dají 
(nasadí) na úly tzv. medníky s plásty, do kterých zpracovávají a ukládají včely 
nektar, ze kterého je po vyzrání med. Který se 1-3x za rok vytáčí. Dělají se nové 
oddělky (mladé včelstva) a obměňují se nové plásty. V srpnu se vytočí poslední 
med a následuje ošetření včel a jejich krmení. V lednu odebereme vzorek měli 
(vosku) z každého včelstva a pošleme na vyšetření (na zdravotní stav včel). 
V průběhu zimy se včelaři připravují na další včelařskou sezónu, která začíná 
brzy na jaře, ještě před rozkvětem stromů a luk.  

Někteří naši včelaři a jejich rodinní příslušníci se zúčastňují pravidelných 
každoročně pořádaných zájezdů k profesionálním včelařům na včelařské farmy, 
aby načerpali nové poznatky a seznámili se s moderními metodami včelaření. 
Zájezdy pořádá ZO Hranice.  
Při akcích pořádaných obcí Skalička se snažíme přispívat cenami do tomboly. 
Včelaři ve Skaličce                                      Počet včelstev 
Jaroslav Juráň ml.                                         25 
Jaroslav Juráň st.                                           40 
Přikryl Vít ězslav ml.                                       7 
Přikryl Vít ězslav st.                                        7 
Icela Miroslav                                               12 
Ovčačik Karel                                                 7 
Mrhal Jaroslav                                                4 
Andrys Pavel                                                   3 
Váňa Karel                                                      5 
  

Zdraví od včel 
Včela je úžasný tvor, 

který je velice důležitý pro naši společnost. 
Největší význam má opylovací činnost. Jako  
podružné, ale velice účinné, jsou produkty, 



které včela vytváří a díky nimž se nám vrací 
ztracená síla, pociťujeme úlevu od zdravotních problémů. 

 
 
                                                                                                    včelař Jaroslav Juráň ml. 
 

Něco o meduNěco o meduNěco o meduNěco o medu    
    
Med je hodnotná potravina přírodního charakteru, která je vytvořena 
společenstvím včel ze sesbíraných sladkých šťáv rostlin – nektaru, nebo 
medovice na živých částech rostlin (stromů) a kterou včely přetvářejí, kombinují 
a obohacují svými specifickými látkami, ukládají a nechávají zrát v plástech. 
Různé druhy kvalitního medu jsou prakticky stejně hodnotné. Liší se barvou, 
chutí, vůní apod. – ale vždy je to MED = hodnotná přírodní potravina a lidový 
lék. 
Med prospívá dětem, sportovcům, dospělým i starým lidem – nemocným i 
zdravým. 
Druhy medu: 
KVĚTOVÝ je přírodní koncentrát nektaru z květů rostlin, v převážné většině 
z rostlin léčivých. Je snadno stravitelný díky obsahu jednoduchých cukrů – 
glukózy a fruktózy. Obsahují pylová zrna různých rostlin, které obohacují med o 
významné přírodní látky s povzbuzujícími účinky – rostlinné hormony, éterické 
oleje, aromatické látky apod. Je velice ceněn v lidovém léčitelství. 
MEDOVICOVÝ  (lesní) je zpravidla tmavší, což způsobují rostlinná barviva, 
obsažená v míze dřevin. V porovnání s květovým obsahuje více fruktózy a 
dextrinů, ale hlavně větší množství minerálních látek a stopových prvků. Mají 
charakteristickou vůni a chuť, pro které jsou velice oblíbené , žádané a ceněné – 
zvláště a Evropě. 
SMÍŠENÝ je směsí určitého podílu medů nektarových – květových a medů 
medovicových – lesních. Proto obsahuje látky z obou předešlých medů. A má 
také jejich výhody. Je velice hodnotný, u nás značně rozšířený a oblíbený. 
Mísení různých druhů medu je přirozené již při zpracování včelami v úlu.  
PASTOVÝ je přírodní, zpravidla květový, příp. smíšený med, speciálně 
upravený do pastové konzistence řízenou krystalizací. Med je zpracován pouze 
mechanicky, bez jakýkoliv přísad. Proto je plnohodnotný včelí med, který si 
uchovává všechny cenné látky a v průběhu času se již nemění – dále 
nekrystalizuje. Má světle bělavou až nažloutlou barvu a výbornou, lahodnou 
chuť. Snadno se roztírá, ale neteče – proto je vhodný zvláště pro děti.  
 
Krystalizace medu  je přirozená vlastnost všech medů, jen doba krystalizace je u 
různých medů různá. Do původního tekutého stavu lze zkrystalizovaný med 
uvést opatrným zahříváním ve vodní lázni. Pozor na dlouhodobější přehřátí 



medu nad 50 °C, tím by se zničily některé hodnotné látky, jejichž ztráta by měla 
negativní vliv na kvalitu medu. 
 
Med skladujeme v suché, tmavé místnosti, při teplotě do 25 °C a vlhkosti do 
70%. Med snadno přijímá cizí pachy i vzdušnou vlhkost. 
 
Kupujte med přímo od včelaře  
Med, koupený přímo u dobrých včelařů, které osobně znáte, kterým důvěřujete a 
na jejichž poctivosti se můžete spolehnout, je zárukou jeho vysoké kvality! 
Dobrý včelař má zdravé včely, med správně ošetřuje, skladuje a dodržuje zásady 
hygieny. Každý med po určitém čase zkrystalizuje – med necukernatí. 
 
Pozor na náhražky a falšování medu 
Ve velkých obchodních řetězcích – v supermarketech nabízí různé druhy tzv. 
„medů“ i za levnější ceny. Často se jedná o medy nižší kvality – jak dokazují 
kontroly ČOI a ČZPI. Bohužel, český občan často dává přednost nižší ceně před 
kvalitou. Na trh se dodávají falzifikáty medu. Jedná se fakticky o bezcenné 
sirupy, jejichž biologická a nutriční hodnota je prakticky nulová. 
 
 
 

„SKLENICE V ČELÍHO MEDU – p ůl lékárny doma“ 
                                              
 
                                            

  včelař Jaroslav Juráň ml. 



Zpráva o činnosti ZŠ za 1. pololetí školního Zpráva o činnosti ZŠ za 1. pololetí školního Zpráva o činnosti ZŠ za 1. pololetí školního Zpráva o činnosti ZŠ za 1. pololetí školního 
roku 2008/2009roku 2008/2009roku 2008/2009roku 2008/2009    

 
V 1. třídě učí paní ředitelka Ljuba Christelová a estetické výchovy 

vyučuje paní učitelka Kateřina Baštanová. Třídu navštěvuje 13 žáků, z toho 6 
dětí je ze Skaličky, 4 z Ústí, 1 žákyně z Kamence, 1 žák z Mariánského údolí a 1 
žákyně z Hranic. 

Žáci 1. třídy dokazují, že učivo jim nečiní problémy. Svou šikovnost 
dokázali při svém vystoupení pro seniory ve Skaličce. 

Na Plovárně v Hranicích navštěvují plavecký výcvik a účastní se 
kulturních akcí (divadelní představení v Novém Jičíně, hudební koncert v 
Hranicích). Dobré znalosti z prvouky ukázali žáci 1.třídy na ekologickém 
programu v Horce u Olomouce. 

5. třídu navštěvuje 13 žáků, třídní učitelkou je Dušana Mužíková.  
Z Černotínské olympiády se žáci 5. třídy mohou pochlubit medailovým 
umístěním v atletickém čtyřboji (hod, skok, běh na 60m, vytrvalostní běh). 1. 
místo Monika Mrhalová, 2. místo Šárka Mánková, David Žeravík, 3. místo 
Martin Jakubec a Radka Kraková. 

V hudební soutěži Slavíci, která se konala v Přerově, reprezentovala ZŠ 
Skalička Eliška Klvaňová, která se umístila ve zlatém pásmu a Jakub Šupol, 
který se umístil ve stříbrném pásmu. 

Družstvo dívek se probojovalo do krajského kola základních škol ve 
florbalu, ve složení Natálie Hrbáčová (kapitánka), Monika Mrhalová, Šárka 
Mánková, Eliška Klvaňová (brankářka), Martina Kuchařová, Simona 
Hrbáčková, Magda Žeravíková a Marie Smolková. Na tomto turnaji získala  
děvčata v tvrdé konkurenci 3. místo. Natálie Hrbáčová byla první v nájezdech na 
branku. Tento turnaj byl pořádán jako doprovodný program k Mistrovství světa 
ve florbale, který se letos konal v České republice. 

Družstvo šachistů ve složení Tomáš Vozák (kapitán), Karel Sedláček, 
Natálie Hrbáčková, David Žeravík a Martin Jakubec obsadilo 1. místo v 
okrskovém kole ZŠ v šachu a tím si zajistilo postup do krajského kola. 

Školní družinu navštěvují žáci pod vedením paní vychovatelky Evy 
Cifrové. Výtvarná díla, která žáci vyrábí během svého pobytu ve školní družině, 
zdobí prostory školy. Velmi vkusné výtvarné práce představili žáci ze školní 
družiny všem obyvatelům Skaličky na vánoční výstavě. Školní družina se letos 
opět přihlásila do akce na sběr starého papíru. 

Nyní všichni žáci žijí vánoční náladou a všem obyvatelům Skaličky přejí 
příjemné prožití Vánočních svátků.      
  
 
             Dušana Mužíková, učitelka ZŠ 



Zprávičky z naší školy  a školičky 
 
 
 

Kvapem se blíží konec roku. Ve všech domácnostech se uklízí, zdobí, peče. 
Zase jsme o rok starší, o rok moudřejší, někteří krásnější, jiným přibyly vrásky. 
Většina z nás se zamýšlí nad uplynulým rokem. Jaký byl a co nám přinesl ? 
 Nikdy není nic jen černé, nebo jen bílé. I v naší školce a škole je někdy 
slunečno, jindy se objeví nějaký mráček, kupí se starosti a problémy. Ale časem 
se vše vyřeší, hrany se otupí a stačí jeden dětský úsměv, jindy rozzářené oči a 
rozplynou se všechny chmury. Děti dobře vycítí, kdy jsme spokojené a veselé, a 
kdy nás něco trápí. Před dětmi city neskrýváme, protože se tak učí soucítění, učí 
se druhého potěšit, politovat, učí se city projevit. 
 Zvláště Vánoce jsou časem, kdy k sobě mají lidé blíž, jsou na sebe milí, 
dávají si dárky, ať už drobné, či ty z kategorie honosnějších a dražších. Ale 
dárek nemusí být pouze věc. Často stačí laskavé slovo, milý úsměv. Věnujme 
svým blízkým více času, více lásky a můžeme mít Vánoce třeba každý den. 
 Přejeme Vám, aby vzájemné city a sympatie nevychladly, abyste měli 
kolem sebe jen samé milé, tolerantní a hodné lidi, kteří Vám v nouzi podají 
pomocnou ruku. 
 Chceme poděkovat všem, kteří nám fandí a váží si naší práce. Chceme 
poděkovat paní starostce a zastupitelstvu obce za celoroční spolupráci a 
trpělivost, s jakou se snaží plnit naše přání a požadavky, i když mnohdy 
„nabourají“ obecní rozpočet. Všichni společně si  přejeme, aby školní prostředí 
bylo příjemné, aby se u nás líbilo dětem i dospělým. Školní budova má novou 
střechu a postupně se obléká do barevného kabátu. Až půjdete okolo, všimněte 
si! A klidně se u nás zastavte. 
 
 
 
 
 
                       kolektiv ZŠ a MŠ Skalička 
 



Zprávy SDH SkaličkaZprávy SDH SkaličkaZprávy SDH SkaličkaZprávy SDH Skalička    
 
     Nejúspěšnější a také nejdiskutovanější akcí podzimu pro naše hasiče byl 
bohužel ostrý (zářijový? říjnový?) výjezd k požáru zahradní chaty v naší obci. I 
když vzhledem k místu zahoření se nejednalo ani tak o výjezd, jako spíše o 
přesun s plnou polní, což se naštěstí podepsalo na rychlosti likvidace ohně a 
způsobených škodách. Plamenům dal život roztápěný vosk na plotně. Živel 
poháněný touto hořlavinou s nedovolenou podporou silného větru během pár 
minut zcela pohltil dřevěnou chatku na zahradě Karla Váni v těsné blízkosti 
starého kluziště a vypadal, že s jídlem roste chuť. Když se ohni pro rychlou 
reakci majitele nepodařilo uchvátit propanbutanovou láhev uvnitř objektu, dostal 
chuť na blízký ovocný strom a přilehlou hraň palivového dříví. Proti se naštěstí 
sešlo dostatek aspektů. Vzhledem k odpolednímu času požáru se na místě 
bleskově seběhla téměř kompletní zásahová jednotka obce doprovázená dalšími 
dobrovolnými hasiči a tlupou spoluobyvatel.  
    Díky krátké vzdálenosti mezi požárem a hydrantem, nepomohl ohni ani 
pověstný skaličský slabý tlak vody a během snad ani ne tří minut od zahoukání 
sirény se naše hadice pozvolna plnily vodou. Do rychlého příjezdu hranických 
profíků se nám podařilo transformovat oheň do podoby páry a pro ostřílené 
borce tak byla připravena pouze předehřátá sauna. Snad až osmimetrové 
plameny sice objekt značně znehodnotily a svým olizováním snížily také 
životnost nedalekého ovocnáče. Další škody už naštěstí nenapáchaly. Z našeho 
hasičského pohledu jsme však zareagovali nejlépe, jak to šlo a zachránili vše, co 
se zachránit dalo. Mít "noční" tlak vody a najít trochu rychleji uzávěr od 
hydrantu, to by hranické kolegy jistě urazilo. 
     Přejeme si, aby se podobných akcí ve Skaličce vyskytlo co nejméně a 
když už k nim dojde, doufáme, že naše reakce, vybavení hasičárny, tlak vody a 
další okolnosti budou alespoň srovnatelné a škody co nejmenší. 
     Vzhledem k podzimu nestojí už žádné další každoroční rutiny za zmínku 
a nudit vás tedy moc nebudu. Klasická údržba zařízení zbrojnice je střídána s 
opravami výbavy, výstroje a strojů pro případ potřeby. Účastníme se maratónu 
schůzí, školení, přednášek a všelijakého volení (jako např. náhrady za 
odstoupeného starosty SDH Skalička). Scházíme se, radíme se, hádáme a 
diskutujeme o tom, co se má, nemá a musí udělat, ale to bych předbíhal. Veškeré 
tyto i další nezábavné a nezajímavé podrobnosti můžete sami již brzy vyslyšet 
na každoroční výroční valné hromadě SDH. Letošní rekapitulace roku startuje 
již za dva týdny - v neděli 28. prosince v 18.00 hodin na klasickém pietním 
místě - Salónek Hospůdky u Bagarů.  Nedá-li vám touha po informacích či 
dobré společnosti spát, potom zveme vás „naši spoluobčané“ k účasti na této 
schůzi. Pro hasiče by tato touha měla být samozřejmostí, ne-li přímo povinností. 

 
 



    Do nového roku přeji všem členům SDH, zastupitelstvu obce, občanům 
skaličským (Kamenec nevyjímaje), místním dětem, čerstvým přistěhovalcům i 
zaměstnancům, chovankám Domova Větrný mlýn, Skalagru atd.. hodně 
veselých a radostných dní bez chmurných myšlenek na světovou či osobní 
finanční krizi a přijdou-li problémy, poté sílu, chuť, odvahu a štěstí k jejich 
rychlému vyřešení. Na výroční valné hromadě na viděnou... 
 

Alexandr Sulima 
 
 
 
 
 

J U B I L A N T IJ U B I L A N T IJ U B I L A N T IJ U B I L A N T I    
    

Leden:   ing. Pich Miloslav, Kamenec č. 106  50 let 
Šustek Oldřich č. 117    60 let 
Mgr. Humplík Karel č. 121   60 let 

    Eduard Krasňák č. 37    70 let 
    Vykopal Miloslav č. 85    80 let 
    Mrhal Stanislav č. 76    82 let 
    Humplíková Božena č. 12   84 let 
    Ivanová Milada č. 124    85 let 
    Icelová Marie č. 64    86 let 
 
Únor:    Hadaš Svatopluk č. 159    50 let 
    Vykopalová Anna, Kamenec č. 92  88 let 
 
Březen:   Andrys Antonín č. 6    50 let 
    Andrysová Věra č. 6    50 let 
    Ovčáčík František č. 38    60 let 
    Šindelková Ludmila č. 62   86 let 
 
Duben:   Ovčačíková Dana č. 154    50 let 
    Kučová Zdenka č. 69    60 let 
    Janda Stanislav č. 58    70 let 
    Stržínková Božena č. 133   87 let 



Příspěvek z Domova Větrný mlýn Skalička 
 
 

Rok  uplynul  jako  voda  a  je před námi opět čas ohlédnutí a bilancování.  
Z pohledu poskytovatele sociálních služeb, kterým je i naše zařízení, lze hovořit 
o roce nijak se nevymykajícímu z průměru těch ostatních, běžných roků. 

Na počátku roku určitá nejistota spojená s výší rozpočtu a tedy 
přidělených dotací. V průběhu roku mírné uklidnění. Konec roku je spojen 
s konstatování, že i letos jsme opět vyšli. Tak by se mohl charakterizovat téměř 
každý rok poskytovatele sociálních služeb. 

Také bych ještě zmínil obavy z roku nadcházejícího. Tedy roku 2009. 
Opět hrozí „katastrofické scénáře“. Snížení prostředků na sociální služby. 
Údajně až o třetinu apod. Uvidíme ostatně již brzy, jak budou tyto předpovědi 
naplněny. Rozpočet, o nějž žádáme už koncem srpna!, není doposud znám. 
První část dotací, přichází až v lednu a je to vždy tak trochu detektivka, či loterie 
– přijdou peníze, nebo nepřijdou ? Vždyť i ten státní rozpočet je schvalován jako 
velké drama na poslední chvíli. Proč by tedy rok nadcházející byl z tohoto 
pohledu výjimkou, že ano. Nyní však k praktičtějším věcem. 

Tak jako každým rokem, podařilo se nám opět o něco více zvelebit náš 
domov. Nejvíce finišujeme právě teď, závěrem roku. Vyměňujeme stará okna za 
plastová. Všechna ta okna, která jsme nestihli vyměnit loni koncem roku. To 
znamená, že se jedná hlavně o budovu výchovy. (zámeček jsme spolu s fasádou 
spravili loni). Měníme dveře na výchově. Na některých budovách vyměňujeme 
okapy. Doopravili jsme kousek parkovací plochy. Opravujeme některé WC na 
výchově i na hlavní budově. Toto všechno, jsou z naše pohledu akce největší a 
finančně nejnáročnější. Kromě toho jsme nakoupili některé užitečné programy, 
které využijí naše pracovnice v přímé péči při obtížné práci s klientkami. Jde 
většinou o programy alternativní komunikace s klientem. Komunikace je totiž, 
z našeho pohledu, základní věcí. Jde nám o to abychom se, pokud možno, 
domluvili s každou dívčinou, která u nás bydlí. Jen tak se můžeme pohnout 
kupředu. V této oblasti vyvíjí činnost především vedoucí úseku volnočasových 
aktivit, která k nám nastoupila jako nová právě před rokem.  

Nechtěl bych ale zmínit pouze vedoucí výchovy. Dovolte mi na tomto 
místě poděkovat všem našim pracovnicím, které se zasloužily o to, že i tento rok 
byl, z pohledu poskytování kvalitních služeb, rokem dobrým. Chtěl bych 
poděkovat všem, kteří v tomto roce od nás odešli do důchodu, změnili 
zaměstnání, nebo teprve koncem roku ukončí svůj pracovní poměr. Někteří 
pouze změní pracovní zařazení a zůstávají u nás i nadále. Tímto děkuji paní 
A.Pavelkové, které se právě tato změna týká. (snad se nebude zlobit, že jsem ji 
nepožádal o souhlas toto zveřejnit). 

 
 
 



Ale život není jen o práci a o soukromých radostech. V tomto roce (7.10.) 
zemřela naše klientka Pavla Kocúrová. Dovolte mi krátkou vzpomínku, kterou 
bych jí rád věnoval. Pavla byla „dobrá duše“ domova. Ti, kdo ji opravdu znali, 
mi to potvrdí. A pevně věřím tomu, že i mnozí obyvatelé Skaličky ji znali. Byla 
ochotná vždy něco vyřídit, donést, podat, s něčím pomoci. Bohužel těžká, 
nevyléčitelná nemoc ji srazila na kolena. Víte, stává se u nás, že nám zemře 
klientka. Někdy si ale říkáme, že to pro ni bylo vysvobozením. Jde totiž většinou 
o klientky velmi nemocné a vážně zdravotně postižené. V případě Pavly to ale 
byla velká škoda. To děvče tu mohlo být ještě mnoho let. 

Úplně nakonec mi však dovolte skončit optimisticky. Děkuji všem 
občanům Skalička, kteří nám nějakým způsobem pomohli v naší nelehké práci, 
za to, že nám zachovali přízeň, že jsou trpěliví s našimi děvčaty, pokud s nimi 
jednají při různých příležitostech. 

Přeji všem hodně zdaru a těším se na případnou další spolupráci s obcí 
Skalička v roce 2009. 
 

Mgr. Antonín Němec  
  
 
 
 
 
 
 
 

          
                                     Krajské kolo ve florbalu v Hranicích 



                           Originál drhačky peří z Libhoště na vánoční výstavě 2008 
 
 
 
 

 
                      Vánoční výstava 2008 -  J. Šupol a jeho vánoční melodie 



                                   Setkání seniorů 2008 – sólo pro paní Andrysovou 
 
 
 

                                               Skaličské hody – výroba jitrniček 
 



KULTURNÍ KOMISE PŘI OBECNÍM ÚŘADĚ VE 
SKALIČCE 

 

          VÁS SRDEČNĚ ZVE 
 

III. ADVENTNÍ KONCERT  
 

který se koná v neděli 21. prosince 2008  
v 16:00 hodin 

v místní Sokolovně 
 

Přijede k nám  Chrámový sbor a orchestr  
Hustopeče nad Bečvou 

s vánoční mší Jakuba Jana Ryby a vánočními koledami 
 

    
 
 

                          
Přijďte strávit čtvrtou adventní neděli s krásnými 

vánočními melodiemi 
 
      
                                                                                                                    

Vstupné dobrovolné 
 
 
 


